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Algemeen beeld cijfers
Na de voorzichtige vreugde van gisteren door het Pfizer-nieuws, laten de headlines ook vandaag een positief
beeld zien van de crisis: 'Daling zet door’; 'Overal neemt het aantal besmettingen af’; 'R-getal voor het eerst

sinds augustus weer onder de 1'; enz. Tegelijkertijd zijn er zorgen: over de werking van het vaccin, de

keuzes van het Kabinet t.a.v. de verdeling van het vaccin, het 'gedoe' binnen de coalitie, en het gedrag van

mensen met de feestmaanden voor de boeg en Black Friday die veel winkeliers weer wat hoop geven op

extra omzet, met alle mogelijke (besmettings)gevolgen van dien. De grootste SEH van Nederland, in het

Haagse HMC, roept op tot een alcoholverbod tijdens Oud & Nieuw. "Dat zou echt pas écht helpen om de

werkdruk in het ziekenhuis te verlichten", zeggen de artsen daar.

Veel vragen, knelpunten en 'mitsen en maren' over het Pfizer-vaccin

Opvallend veel artikelen met als titel 'de vijf vragen over het vaccin'; 'de knelpunten onder elkaar van het

nieuwe vaccin'. Hieronder de vragen en knelpunten die journalisten stellen en benoemen:
- Wie mag eerst?

- Maakt het nog uit welk vaccin er beschikbaar komt?
- Waar kan ik mijn vaccinatie straks halen?
- Hoeveel mensen moeten gevaccineerd zijn om ons van het virus te verlossen?
- Hebben gevaccineerden straks voordelen ten opzichte van niet-gevaccineerden?
- Wanneer kunnen we de anderhalvemeterregel loslaten en weer naar een concert?
- Wanneer krijg we nu die prik?
- Het vaccin is er nog niet eens. Waarom zijn experts dan zo in de zevende hemel?
- Moeten we deze prik een keer halen of bijvoorbeeld 1 keer per jaar net zoals de griepprik?
- Is zo’n nieuw vaccin ook op lange termijn veilig?
- Nu er zo’n goed vaccin op komst is: waarom gaan niet alle producenten het maken?

NRC voorziet 5 knelpunten m.b.t.:
- Productie
- Verpakking
- Opslag
- Toediening
- Distributie

Het commentaar van Telegraaf houdt graag een slag om de arm als het gaat om het vaccin. De krant

beschrijft de opluchting die in de samenleving lijkt te ontstaan door de komst van een vaccin, maar

‘tegelijkertijd moet niet worden verwacht dat op korte termijn alles weer normaal wordt’. Het zal nog een tijd
duren voordat het vaccin er is en de samenleving zal gedoseerd gevaccineerd gaan worden, wie mogen dan

eerst? Telegraaf schrijft dat deze keuze, ook een politieke keuze is.

Tot slot zoomen media (Trouw voorop, met een hele reportage over het gebruik van dieren in de vaccin-

proeven) in op het exportverbod op apen dat het onderzoek frustreert. In de jacht op werkende Covid-19-

vaccins en -medicatie zijn apen onmisbaar. Door de toenemende vraag dreigt nu een tekort aan deze

proefdieren. Het besluit van China eerder dit jaar om de wereldwijde export van wilde dieren uit fokkerijen
op te schorten, verergert de schaarste.

AD: "Streepje voor door vaccinatie”

Het AD-artikel n.a.v. de uitspraken van minister De Jonge zorgen voor wat reuring, onder meer in de

Kamer. Na wat 'damage control’ door Marcel en een meer genuanceerde update door AD, is de discussie

(voor nu) gaan liggen. Maar de manier waarop het vaccin 'gepromoot' gaat worden, ligt gevoelig: wanneer

komt het op het publiek over als 'dwang'? Tegelijkertijd is het de inzet natuurlijk dat zo veel mogelijk
mensen zich laten inenten. De term 'vaccinatiedwang' komt voorbij op social media.

Wilders en Kees van der Staaij reageren snel via Twitter: "Onacceptabel. Nadelen voor niet-gevaccineerden
is de facto een vaccinatieplicht. En dat kan en mag nooit in een vrij land!" Wilders gebruikt daarbij de

hashtag #hugodejongekanniks. Van der Staaij: "Geen vaccinatiedwang, niet direct maar ook niet via

achterdeur! Laat dat conform kameruitspraak het devies zijn en blijven."

Spanningen in de coalitie

Stukken over de oplopende spanningen in de coalitie zijn nog niet weg. (De episode met Slob helpt daar

natuurlijk niet bij...) Volkskrant pakt groot uit en wijdt een 'bleeder' aan het 'diep verdeelde Kabinet dat door

het dalende aantal besmettingen zijn wonden weer kan likken'. De krant herhaalt de twee kampen die er zijn
en dat zij sinds de zomer al botsen. Criticasters vinden dat het kernteam van Rutte, De Jonge en Van Ark

zich te veel zouden laten leiden door de polls: 'sinds het afkondigen van de 'beperkte lockdown' zijn de
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waarderingscijfers voor Rutte en De Jonge volgens een onderzoek van EenVandaag weer gestegen'. Een

aantal ministers vindt dat zij daar te gevoelig voor is. Ze zouden veel te snel naar vrijheidsbeperkende

maatregelen willen grijpen om vooral aan te sluiten bij het sentiment in de samenleving. "Politiek sluipt de

crisisbeheersing binnen, dat is niet goed", zegt een ingewijde daarover.

Volgens politiek-verslaggever (RTL Nieuws) is het kabinet intern 'echt verdeeld' over de corona-

aanpak afgelopen week. "Kijk er is de afgelopen weken geen sprake geweest van een kabinetscrisis ofzo,
maar er zit gewoon meer spanning op. Dat komt omdat er nu in deze tweede golf veel meer rekening wordt

gehouden met de economische gevolgen van bepaalde maatregelen. Dat komt natuurlijk cok omdat er

verkiezingen aankomen volgend jaar en dat het in sommige partijen niet echt lekker gaat. Bijvoorbeeld het

CDA. Je ziet toch bij sommige CDA’ers twijfel daarover, kritiek op De Jonge, en dat maakt gewoon dat die

discussies feller en intenser zijn. Die discussies zullen ook de komende weken nog scherp gevoerd worden,
want dan gaat over de versoepelingen, met welk tempo die dan moeten plaatsvinden."

Overig coronanieuws + 'leestips’
LJ Aandacht voor profvoetbal. Volkskrant vraagt zich af waarom er Gberhaupt zoveel wordt gevoetbald door

het Nederlands Elftal in coronatijd. (Die vraag komt vaker terug.) Een ruime meerderheid van de

Nederlandse profvoetballers kan zich vinden in de manier waarop het betaald voetbal met de

coronamaatregelen omgaat. Dat meldt vakbond VVCS op basis van een enquéte waaraan 350 spelers
meewerkten. "92% toont zich tevreden tot zeer tevreden over de wijze waarop bij hun club wordt omgegaan

met het coronavirus", is de conclusie. Wel maken vrijwel alle profvoetballers zich zorgen over hun

(financiéle) toekomst als het opnieuw tot het stopzetten van de eredivisie en de Keuken Kampioen Divisie

zou komen.

Leestip: NRC-artikel over de CoronaMelder (met medewerking EE)
Leestip: Rotterdams Dagblad-artikel over mega testlab.


